
 

 

Αθήνα,  1 Οκτωβρίου 2020 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  

Θέμα : « Διογκώνονται τα προβλήματα στο Κατάστημα Κράτησης Νιγρίτας, 

παρά τα κυβερνητικά «μπαλώματα»  

 
Επανερχόμαστε στο ζήτημα του Καταστήματος Κράτησης Νιγρίτας (Αρ. Πρωτ. Ερωτ. 

7584/22.06.2020), καθώς η κυβέρνηση απέφυγε να δεσμευτεί για το εάν, πώς και πότε 

θα ενισχυθεί το συγκεκριμένο Κατάστημα Κράτησης με το αναγκαίο αριθμό 

σωφρονιστικών υπαλλήλων και εξωτερικών φρουρών και βέβαια δεν έχει απαντήσει 

στα περισσότερα ερωτήματα που τέθηκαν. Ενώ όμως η προκλητική αδιαφορία 

συνεχίζεται, αποχώρησαν από την Νιγρίτα και οι τελευταίοι εναπομείναντες δημοτικοί 

αστυνομικοί, στη δε μερική απάντηση του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη στην 

προηγούμενη ερώτηση που καταθέσαμε, είναι σαφές ότι θα εξεταστεί το ενδεχόμενο 

μετακίνησης όσων υπηρετούν στη Νιγρίτα και κατάγονται από το Νομό Δράμας στο 

νέο κατάστημα κράτησης. 

Ταυτόχρονα, το πρόβλημα του υπερπληθυσμού δεν αντιμετωπίζεται ή η κυβέρνηση 

αδυνατεί να το αντιμετωπίσει, αφού, σύμφωνα με την προαναφερόμενη απάντηση στη 

Βουλή, το ζήτημα εξετάζεται καθημερινά, αλλά λύσεις μέχρι σήμερα δεν έχουν 

προκύψει ή υλοποιηθεί. Η δέσμευση δε της αποστολής 50 νέων στρωμάτων για την 

αντικατάσταση παλαιών, προκαλεί θυμηδία, αφού το πιθανότερο είναι να 

χρησιμοποιηθούν για να κοιμηθούν ακόμα περισσότεροι έγκλειστοι στα πατώματα των 

φυλακών. Η κυβέρνηση αποφεύγει οποιαδήποτε δέσμευση για το αν στο νέο 

κατάστημα της Δράμας θα μεταφερθούν κρατούμενοι από το κατάστημα της Νιγρίτας 

Σερρών.  

Η μόνη πράξη της κυβέρνησης μέχρι σήμερα, μετά και την αποχώρηση των τελευταίων 

υπαλλήλων που είχαν προκύψει από τη Δημοτική Αστυνομία που πραγματοποιήθηκε 

αφήνοντας την εξωτερική φρουρά της Νιγρίτας μόλις με 60 υπαλλήλους όταν 

προβλέπονται να υπηρετούν σε αυτή 96, είναι η προσθήκη πέντε αποσπασμένων 

εξωτερικών φρουρών από τη Θεσσαλονίκη, απόσπαση που έληξε στις 16 Αυγούστου 

και η ανακοίνωση σχεδόν ένα μήνα μετά τη λήξη της απόσπασης ότι θα αποσπαστούν 

6 εξωτερικοί φρουροί, προφανώς για μικρό χρονικό διάστημα και πάλι χωρίς να 

επαρκούν για να αντιμετωπιστούν τα υπάρχοντα προβλήματα. Είναι προφανές ότι τα 

προβλήματα και οι κίνδυνοι που ελλοχεύουν για την ασφάλεια του Καταστήματος 

Κράτησης δεν μπορούν να αντιμετωπιστούν με ευκαιριακές αποσπάσεις, ιδίως 

μάλιστα όταν προκύπτουν και μεγάλα χρονικά διαστήματα όπου δεν υπηρετούν ούτε 

αυτοί οι ελάχιστοι αποσπασμένοι εξωτερικοί φρουροί αφού η Γενική Γραμματεία Α.Π. 

δεν μπορεί ούτε τις αποσπάσεις να ολοκληρώσει χωρίς να προκύπτουν  διαρκώς 

οργανικά κενά.  
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Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, αποφεύγει να απαντήσει 

συστηματικά για το πότε θα ολοκληρωθεί επιτέλους ο διαγωνισμός που είχε 

προκηρύξει η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Συγχρόνως, δεν αναφέρεται καθόλου στο 

γεγονός ότι το Κατάστημα Κράτησης Νιγρίτας, είναι το μοναδικό εν λειτουργία 

Κατάστημα Κράτησης όπου δεν έχει προκηρυχθεί διαγωνισμός για την πλήρωση του 

συνόλου των οργανικών θέσεων που προβλέπονται με κύριο κριτήριο την εντοπιότητα 

λόγω του ότι και ο Νομός Σερρών είναι παραμεθόριος..  

   

Επειδή, το Κατάστημα Κράτησης στη Νιγρίτα, λειτουργεί τους τελευταίους μήνες πάνω 

από τα όρια των υποδομών του, φιλοξενώντας 750 άτομα αντί για 600 που 

προβλέπεται με αποτέλεσμα οι πλεονάζοντες κρατούμενοι να κοιμούνται στο πάτωμα 

ενώ οι συγκρούσεις μεταξύ τους έχουν αυξηθεί    

Επειδή, δεν έχει γίνει προκήρυξη στην Εξωτερική Φρουρά για την κάλυψη των 

οργανικών  θέσεων με κριτήριο την εντοπιότητα (όπως έχει γίνει σε αντίστοιχα 

Καταστήματα Κράτησης της παραμεθορίου και πρόκειται να γίνει και στην περίπτωση 

της Δράμας) και στη Σωφρονιστική Υπηρεσία έγινε μόνο μία επί ΣΥΡΙΖΑ  

Επειδή, το Κ.Κ. στη Νιγρίτα λειτουργεί χωρίς να έχουν καλυφθεί οι οργανικές του 

θέσεις, με αποσπάσεις και μετακινήσεις υπαλλήλων που θέλουν και μπορούν να 

επιστρέψουν στον τόπο μόνιμης κατοικίας τους γιατί υπάρχουν κενές οργανικές θέσεις 

Επειδή, το ανθρώπινο δυναμικό του Κ.Κ. Νιγρίτας εξακολουθεί να μειώνεται αντί να 

καλύπτονται τα κενά στις οργανικές του θέσεις και η προσωρινή λύση των λίγων 

αποσπάσεων δεν λύνει τα προβλήματα αλλά τα πολλαπλασιάζει  

Επειδή, το άνοιγμα του νέου Κ.Κ. στη Δράμα, δεν φαίνεται να συμβάλει στην 

αποσυμφόρηση της Νιγρίτας, αλλά δίνεται προτεραιότητα στην μετακίνηση 

κρατούμενων από το Δομοκό προκειμένου να μετατραπεί το εκεί κατάστημα σε τύπου 

Γ’, 

Επειδή, ο Νομός Σερρών μαστίζεται από ανεργία η οποία ανήλθε πλέον στο 40% 

σύμφωνα με το Εργατικό Κέντρο Σερρών και χαμηλό κατά κεφαλήν εισόδημα, ενώ οι 

πραγματικές του ανάγκες μονίμως παραπέμπονται στις καλένδες  

Επειδή ΚΑΙ αυτό το οχτάμηνο των σωφρονιστικών υπαλλήλων Ι.Δ.Ο.Χ. τελειώνει με 

ευθύνη της Κυβέρνησης αφήνοντας πάλι τεράστιο κενό ασφάλειας 

Επειδή οι Εξωτερικοί Φρουροί, μετά από 20 χρόνια εμπειρίας και επιτυχημένης 

πορείας στο χώρο, δεν ασκούν τα καθήκοντα των μεταγωγών σε Κορυδαλλό, Διαβατά 

και Πάτρα, όπως γίνεται σε όλα τα υπόλοιπα Καταστήματα Κράτησης 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Είναι στις προθέσεις της κυβέρνησης η προκήρυξη διαγωνισμού για την 

κάλυψη του συνόλου των οργανικών θέσεων στο Κατάστημα Κράτησης 

Νιγρίτας, με κύριο κριτήριο την εντοπιότητα, όπως έχει γίνει στο σύνολο 

των Καταστημάτων Κράτησης στην παραμεθόριο;  

2. Για ποιο λόγο η απόσπαση των 5 εξωτερικών φρουρών έληξε στις 16 

Αυγούστου και χρειάστηκαν περισσότερες από 25 ημέρες για να 

ανακοινωθεί η απόσπαση 6 εξωτερικών φρουρών από τη Θεσσαλονίκη; 

Πώς καλύφθηκε το κενό που προκλήθηκε στην εξωτερική φρουρά και 

ποιος ευθύνεται γι’ αυτό; 



3. Πότε θα εξεταστεί το ενδεχόμενο μετακίνησης των υπαλλήλων με 

καταγωγή από τη Δράμα στο νέο κατάστημα και ποια είναι η πολιτική 

κατεύθυνση βάσει της οποίας θα αξιολογηθεί το εάν και πότε θα γίνουν 

οι εύλογες αυτές μετακινήσεις; 

4. Πώς και πότε θα καλυφθούν τα επιπρόσθετα κενά που θα δημιουργηθούν 

στο ανθρώπινο δυναμικό της Νιγρίτας από οποιαδήποτε αιτία; Έχει 

εικόνα η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Πολιτικής Προστασίας για 

αιτήματα μετακινήσεων ή συνταξιοδοτήσεις των υπηρετούντων σήμερα 

στο κατάστημα κράτησης Νιγρίτας;  

5. Έχει προγραμματίσει αποσυμφόρηση των φυλακών Νιγρίτας επ‘ 

ευκαιρία του ανοίγματος νέου Καταστήματος Κράτησης στον όμορο 

Νομό; Εάν ναι πόσοι κρατούμενοι θα μετακινηθούν και πότε;  

6. Πώς σκοπεύει να αντιμετωπίσει το γεγονός ότι τους τελευταίους 

τουλάχιστον έξι μήνες το Κατάστημα Κράτησης Νιγρίτας φιλοξενεί 

σταθερά περίπου 150 κρατούμενους πάνω από το όριο των 600 που 

προβλέπεται με αποτέλεσμα οι πλεονάζοντες κρατούμενοι να κοιμούνται 

στο πάτωμα και να αυξάνονται οι μεταξύ τους συγκρούσεις, δεδομένου 

ότι η διάθεση 50 νέων στρωμάτων μάλλον δεν αποτελεί αποσυμφόρηση 

αλλά αντίθετα μπορεί να προκαλέσει νέες συγκρούσεις για το ποιοι 

κρατούμενοι θα λάβουν τα νέα στρώματα;   

7. Πως προτίθεται να καλύψει το τεράστιο κενό από την αποχώρηση των 

σωφρονιστικών υπαλλήλων Ι.Δ.Ο.Χ.; 

8. Έχει προγραμματίσει μετά από 20 χρόνια λειτουργίας της Υπηρεσίας 

Εξωτερικής Φρουράς και οι τελευταίες εναπομείνασες φρουρές, του 

Κορυδαλλού, των Διαβατών και της Πάτρας να εκτελούν τα καθήκοντα 

των μεταγωγών όπως ΟΛΕΣ οι υπόλοιπες Υπηρεσίες Εξωτερικής 

Φρούρησης στην Ελλάδα; 
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